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Naše vesNice
Svéradice

vážení spoluobčané,

právě držíte v ruce pouťové vydání našich novin, ve kterém jako 
obvykle naleznete informace z naší obce. Před námi jsou po-
slední dny prázdnin a také Bartolomějská pouť, na kterou se 
většina z nás pilně chystá. Všechny děti si stále ještě užívají 
chvíle volna a my dospělí jsme také využili dovolenou k odpo-
činku, ať už jsme ji trávili někde na cestách, nebo v klidu své-
ho domova. 

První prázdninový měsíc, měsíc červenec, byl nadprůměrně 
teplý. Kdo se rád vyhřívá na sluníčku, letos si ho užil do sy-
tosti. Bylo sucho, kraje vyhlásily výstrahu na vysoké nebezpe-
čí vzniku požárů, a to už jsme všichni očekávali déšť. Poslední 
červencový týden nám přinesl výrazné ochlazení a s ním také 
trochu vody. Příroda si na chvilku vydechla, trávníky se znovu 
zazelenaly, ale vyprahlá země většinu vláhy vsákla a potoky zů-
staly nenaplněny. Zemědělcům se oddálily práce se sklizní obilí 
a chvilkami jsme si připadali spíše jako na podzim. V polovině 
srpna jsme se opět dočkali hezkých letních teplot a já při psaní 
těchto řádek tajně doufám, že nám teplé a slunečné počasí vy-
drží i na pouťový víkend. 

Pouť je tradičně zahájena v pátek fotbalovým zápasem v přá-
telském duchu, po němž následuje posezení na hřišti a k dobré 
náladě již poněkolikáté zahraje šťáhlavská kapela Wagabund. 
Poutní mše svatá v našem kostelíku se v letošním roce uskuteč-
ní již v sobotu v 16 hodin, je to změna oproti letům minulým, tak 
na ni raději ještě upozorňuji. Večer jste zváni na pouťovou zá-
bavu, na které zahraje oblíbená klatovská rocková kapela Ukra-
dený vjecy. Tu bude pořádat hospoda U Turků, která pro vás 
na celý víkend také chystá pouťové menu.

Výstava je přesunuta tentokrát do opravené místnosti v Ka-
trince na návsi, kde si můžete prohlédnout mečíky a denivky 
vypěstované Ing. Pavlem Novákem. Pan Novák se zabývá ama-
térským pěstováním květin na své pošumavské zahradě v Lu-
kovišti, a to zejména denivek, gladiolů, kosatců, lilií a tulipánů. 
Svou sbírku každoročně obohacuje o novinky získané od ostat-
ních pěstitelů z České republiky, Slovenska, USA, Francie nebo 
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Litvy. Přebytky svých výpěstků bude nabízet také k prode-
ji. Určitě se za ním zastavte, pan Novák je nadšený milov-
ník květin a o každé z nich vám povypráví její příběh. Pro 
sportovní fanoušky je na fotbalovém hřišti po celý víkend 
také připraven bohatý program a pouťové atrakce na ná-
vsi pro vás bude provozovat pan Tříska. Tradičně se děti 
mohou projet také na poníkovi, stanoviště bude jako vždy 
v prostoru bývalého nohejbalového hřiště. 

A teď zpátky k tomu, co už proběhlo. Na červnovém za-
sedání zastupitelstva jsme schválili dodavatele staveb-
ních prací firmu H+T Strakonice pro provedení komplet-
ních oprav v pekle kulturního domu. Když se zaměstnanci 
stavební firmy pustili do práce, zjistili jsme, že jsme se 
do opravy suterénu pustili doslova za pět minut dvanáct. 
Vodovodní i kanalizační vedení bylo v havarijním stavu 
a odhalen byl také původce nepříjemného zápachu, kte-
rý se odsud do celého kulturního domu šířil. Provedeny 
musely být kamerové zkoušky, které v kanalizaci obje-
vily voskové kelímky používané na zábavách naposledy 
někdy v devadesátých letech, hadry a rozbité sklenice. 
Kanalizace tedy zadržovala vše a byla neprůchodná. Celé 
kanalizační potrubí bylo vyčištěno, zbaveno všech náno-
sů a část vedení byla vyměněna za novou. Nový je i celý 
rozvod vody a v zadní místnosti je vybudován odvod-
ňovací kanálek, který by měl odvést případnou spodní 
vodu, která se tam po velkých deštích objevuje. Polo-
ženy jsou nové dlažby a obklady, ještě bude instalová-
no sanitární vybavení a nové dveře, pak přijde koneč-
né vybílení stěn a natření všech železných trubek topení 
a vzduchotechniky. V nejbližší době by mělo být vše ho-
tové a stavba bude předána. Potom nás čeká ještě druhá 
etapa úprav, kdy by mělo dojít k celkové renovaci parket 
na sále a také do šatny bude položena nová podlahová 
krytina.

Také bych se chtěla ještě vrátit k projektu na revitaliza-
ci návsi. V druhé polovině měsíce září je pro občany naší 
obce připraveno veřejné projednání návrhu, kterého se 
zúčastní přímo jeho autor Ing. arch. Ondřej Bláha. Před-
stavení návrhu veřejnosti je určeno všem občanům naší 
obce a rádi vás tam všechny přivítáme.

Dalším již dlouho rozpracovaným projektem je revitali-
zace prostoru u Rybníčku pod Radinou. Na jaře jsme celý 
plac vyčistili od náletových dřevin, abychom do podzimu 
stihli celý pozemek srovnat a mohly sem pak být zasá-
zeny nové stromy a keře. U Rybníčku mělo také vznik-
nout sezení se stříškou pro kolemjdoucí. Celý projekt byl 
zpracován firmou Šíp – zahradní architektura a služby 
ze Strakonic a podali jsme žádost o dotaci z grantového 
programu Sázíme budoucnost s KB penzijní společnos-
tí 2023. Na dotaci jsme však nedosáhli, ale pozemek by 
měl být i tak během podzimu porovnán a po celé ploše 
se rozhrne hromada ornice, která je zde navezená. Jak 
budeme postupovat dál, se ještě rozhodne v zastupitel-
stvu obce.

Údržba veřejné zeleně je obecně velkým tématem a za-
sluhuje si naši velkou pozornost. Pro obec jsou velkým 
přínosem naši dva zaměstnanci, kteří pravidelně sekají 
většinu travnatých ploch na veřejném prostranství a sta-
rají se o pořádek v obci. Díky spolupráci s úřadem práce 
každý měsíc dostáváme finanční podporu na velkou část 
jejich mzdových nákladů, i když v letošním roce nám byl 
jeden zaměstnanec přidělen jen na tři měsíce do konce 
června a druhý do konce října. Podařilo se nám nakonec 
oba dva zaměstnat s příspěvkem úřadu práce až do kon-
ce října, a pokud to bude možné, budeme dál usilovat 
o prodloužení jejich pracovního poměru alespoň do kon-
ce listopadu, abychom pak stihli uklidit všechno spada-
né listí. 

Před námi je také konečná fáze schvalování nového 
územního plánu. Pro nové územně plánovací dokumenta-
ce obcí vyžaduje zákon od letošního roku jednotný datový 
standard územních plánů daný vyhláškou, ten náš je tedy 
potřeba ještě do tohoto datového formátu „překlopit“. 
Pravděpodobně koncem roku pak bude nařízeno veřejné 
projednání návrhu a následovat bude konečné schválení 
zastupitelstvem obce. Ale vše se včas dozvíte.

Přeji vám příjemný pouťový víkend strávený se svou ro-
dinou a svými přáteli, hezky si užijte zbývající letní dny 
a dětem přeji úspěšné vykročení do nového školního roku.

jindřiška doláková, starostka obce 
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pracovní doba obecního úřadu:

Úřední hodiny pro veřejnost:
PONDĚLÍ 07.30–11.30 14.00–17.00
STřeDA 07.30–13.00
PáTeK 07.30–11.00

PONDĚLÍ 07.00–17.00
ÚTeRÝ 07.00–15.00
STřeDA 07.00–16.00
ČTVRTeK 07.00–15.00
PáTeK 07.00–13.00

  OBSAH SRPNOVéHO ČÍSLA:

strana 1 – Úvodní slovo starostky

strana 3 – Obsah + společenská rubrika 

strana 4 – Zajímavosti; Revitalizace návsi 

strana 5 – Svatba na Kostelíku

strana 6 – Kronika

strana 7 – Fotbalový klub - oslavy

strana 10 – Fotbalový klub - memoriál

strana 11 – Fotbalový klub - dění v klubu

strana 12 – O školní docházce

strana 14 – Pouť - program

strana 15 – Informace z obce

strana 16 – Společenské akce v okolí 

Září 2023
KANDR Václav 4. září 90 let

ŠULCOVÁ Marie 6. září 76 let

SMITKOVÁ Marie 8. září 86 let

VĚTROVCOVÁ Jaroslava 9. září 63 let

HOKR  Josef 12. září 73 let

JIŘINCOVÁ Hana 13. září 77 let

VĚRTROVEC Václav 17. září 81 let

HAUSNEROVÁ Ludmila 17. září 81 let

TICHÁ Božena 19. září 66 let

FOREJTOVÁ Miroslava 20. září 87 let

KANDR Václav 23. září 63 let

OPALECKÝ Miroslav 27. září 64 let

říjen 2023

ŠIMÁNEK František 2. října 73 let

VLČKOVÁ Blanka 10. října 63 let

BLÁHA Miroslav 11. října 76 let

MLÁDEK Jaroslav 12. října 70 let

VLČKOVÁ Jiřina 14. října 67 let

VLČEK Karel 22. října 64 let

BREJCHOVÁ Božena 23. října 95 let

FIŠEROVÁ Blanka 26. října 67 let

SOUKUP Zdeněk 30. října 60 let

Společenská rubrika
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zajímavosti, události...

Druhou červencovou sobotu slavil 
fotbalový klub na hřišti 70 let fot-
balu ve svéradicích. Klub českých 
internacionálů a FK Svéradice (nad 
40 let) sehrály exhibiční fotbalový zá-
pas.  Podpořit je přišla spousta divá-
ků a bohatá tombola nikoho nezkla-
mala. Večer pak byla pořádána zába-
va pro všechny zúčastněné. Dne 22. 
července proběhl na hřišti Memoriál 
F. Pavlovského a J. Smitky. Za účasti 
diváků a pěkného počasí se obě akce 
vydařily.

již 44. ročník iNvelt rally pa-
čejov se uskuteční od 15. 9. do  
17. 9. 2023. Přes naši obec bude ve-
dena objížďka 16. září 2023 z důvodu 
uzavírky silnic Horažďovice Předměs-
tí – Komušín, Horažďovice Předměs-
tí – Mečichov, Horažďovice Předměstí 

– Hlupín, Zadní Zborovice – Třebo-
hostice, Chrášťovice. Prosíme občany 
o zvýšenou pozornost v obci.

tradiční podzimní drakiáda pro-
běhne 21. 10. 2023 od 14.00 hod. 
na horním fotbalovém hřišti ve Svéra-
dicích. Zveme srdečně všechny děti.

O víkendu 25. – 27. 8. 2023 nás čeká 
bartolomějská pouť s bohatým 
programem. Obec Svéradice upozor-
ňuje občany na změnu termínu Mše 
Svaté v Kapli Sv. Bartoloměje na Kos-
telíku, která proběhne již v sobotu 
od 16.00 hod. O pouťové neděli pro-
běhne výstava květin pana Nováka 
z Plzně v Katrince. V případě zájmu 
bude probíhat i volný prodej sazenic. 
Hlavně pro děti jsou zajištěny pouťo-
vé atrakce pana Třísky ze Strakonic.

podzimní svoz velkoobjemové-
ho a nebezpečného odpadu bude 
probíhat v sobotu 25. 11. 2023 od 8.00 
hod. v prostoru za obecním úřadem. 
Do nebezpečného odpadu patří zbyt-
ky barev, lepidel, rozpouštědel, olejů, 
pesticidů, léků a ostatních domácích 
chemikálii. Do velkoobjemového odpa-
du pak starý nábytek, linolea apod. Vy-
řazené elektrospotřebiče z domácnosti 
můžete po celý rok odevzdávat do sto-
doly za obecním úřadem, kde je zříze-
no místo zpětného odběru, popř. vyu-
žít kontejner na drobná elektrozařízení.

výlov mlýnského rybníka plánují 
rybáři na čtvrtek 28. 9. 2023. Na hrá-
zi bude probíhat od 9.00 prodej ryb 
a tradičně bude pro všechny příchozí 
připraveno malé občerstvení.

blanka vlčková

Myšlenka na revitalizaci návsi vznikla již v předchozím voleb-
ním období. Záměrem je upravit veřejné prostranství a zkul-
turnit jej, rozšířit plochy zeleně, jasně vyznačit komunika-
ce pro pohyb dopravních prostředků, oddělit hlavní silnici 
od prostoru návsi, a tím zvýšit bezpečnost chodců, kteří se 
tam pohybují. Pro provedení studie těchto úprav byl vybrán 
Ing. arch. Ondřej Bláha, který dopravní situaci prokonzulto-
val s dopravními experty a na základě toho se svými kolegy 

vypracoval koncept návrhu revitalizace návsi, který je určen 
pro představení veřejnosti. Vizualizace, které pro nás vypra-
coval, jsou k nahlédnutí ve vývěsce u obecního úřadu, ně-
které z nich vám přinášíme také v tomto vydání Našich no-
vin. Podrobněji se s návrhem můžete seznámit ve středu  
20. září v 18 hodin, kdy vám jej pan architekt osobně 
představí ve vestibulu kulturního domu. Vše vysvětlí a zod-
poví vaše případné dotazy. Účast široké veřejnosti je vítána. 

revitalizace návsi a veřejné projednání návrhu



v našich novinách jsme se o kapli svatého barto- 
loměje na vrchu kostelík již několikrát zmínili. 
jedná se o ojedinělý příklad pozdně středověké-
ho založení kaple, menší sakrální venkovní stavbu 
a velmi významnou místní krajinnou dominantu. 
o výstavbu se v 2. polovině 16. století zasloužil 
albrecht chanovský z dlouhé vsi a na chanovi-
cích, jehož rod vlastnil svéradickou tvrz dlouhých 
202 let.

Nedaleko kaple postavili k miléniu 2000 čtyři svéradičtí 
občané výklenkovou kapličku. Jednalo se o čtyři kamará-
dy – Josefa Smitku, Gerharda Playera, Jana Kozu a Villi-
ho Petsche –, kteří ji vystavěli z vlastního popudu na své 
náklady. Tu k výročí svatého Václava vysvětil velkoborský 
farář pan Bušta, který v roce 1992 znovu vysvětil i samot-
nou kapli.

Od kaple je nádherný výhled do okolí, hlavně na vrchol-
ky Šumavy. Není proto divu, že si mladý pár z nedaleké-
ho Hradiště už jako čtvrtý v pořadí vybral tuto lokalitu pro 
uzavření sňatku. Kaple byla k této příležitosti náležitě vy-
zdobena a dostala i nový, krásně červený, koberec. Jako 
oddávajícího si vybrali P. ThLic. Mariusze Piwowarczyka, 
OMI. (ThLic. – licenciát teologie – akademický titul udě-
lovaný po dosažení magistra po 1. stupni doktorandského 
studia katolické teologie. OMI – misionáři obláti p. Marie 
Neposkvrněné – misijní řeholní společenství kněží a bratří 

uprostřed katolické církve.) Pan Piwowarczyk je kněz pol-
ské národnosti, který byl 1. července 2019 ustanoven ad-
ministrátorem horažďovické farnosti. Celý obřad byl ve-
den ve veselém duchu a věřím, že novomanželé i svateb-
čané budou mít na tento den krásné vzpomínky, k nimž 
jistě přispěje i noblesa samotné kaple i její pohádkové 
okolí. 

Je dobře, že tato nádherná dominanta Svéradic přita-
huje pozornost ostatních a je využívána k různým akcím.

mateřská školakostelík
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svéradický kostelík 
ke svatbám jako stvořený
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Naše kroNika

Naše vesNice SVéRADICe

stalo se před letY…

rok 1973 – 
před 50 lety 

V roce 1973 máme v naší obci 
tyto společenské organizace: Požár-
ní ochranu, Český červený kříž, Svaz 
socialistické mládeže, TJ Sokol, Mysli-
vecký svaz a Český svaz žen.

Členové těchto společenských or-
ganizací se snaží přiložit ruku k dílu 
v kterékoliv akci. Na prvním místě je 
výstavba kulturního domu. Občané 
naší obce očekávají, že dokončením 
výstavby kulturního domu se život 
na vesnici ještě více přiblíží městu.

V současné době je život na ves-
nici již na vysoké úrovni. Nasvědču-
je tomu i ta skutečnost, že v obci je 
celkem 38 automobilů různých zna-
ček. Jsou to Spartaky, Škoda MB, 
Fiat, Moskvič, Wartburg a Trabant.                                                                         
Jawa 50 – Pionýr

Naše mládež už neudělá krok pěšky. 
Vesele se prohání na malých motocy-
klech značky Pionýr, a to jak chlapci, 
tak i děvčata. 

Téměř každá rodina má ledničku, 
televizor a pračku. Mimo několika dů-
chodců odebírá každá rodina nějaký 
časopis nebo noviny. Například: Vlas-
tu, Zemědělské noviny, Rudé právo, 
Pravdu, Práci nebo Nové Klatovsko.

Místní prodejna Jednota dosáh-
la za rok 1973 tržby ve výši 198 000 
Kčs. Také v hostinci byla tržba po-
měrně vysoká, a to 400 000 Kčs.                                                                                                             
Za podpory Jednotného zemědělské-
ho družstva a Místního národního vý-
boru se rozmáhá výstavba rodinných 
domků s veškerým vybavením. 

rok 1978 – 
před 45 lety 

Na úvod roku 1978 je v naší kronice 
trochu (či spíše více) politického školení.

Únor 1948 zahájil novou éru v ději-
nách našeho lidu – éru budování socia-
listické společnosti. Pod Gottwaldovým 
vedením přivedla Komunistická strana 
dělnickou třídu a pracující lid k moci, 
a to klidnou cestou, bez jediného vý-
střelu. Výsledky dosažené za uplynu-
lých 30 let dokazují, že nastoupená ces-
ta k socialismu byla správná.

od roku 1948 jsme dokázali:
• Každá třetí rodina vlastní osobní 

automobil.
• Průměrná roční spotřeba masa na  

jednu osobu se zvýšila z 29 na 81 kg.
• Bylo postaveno a obnoveno 22 tisíc 

průmyslových objektů.

• Za jeden měsíc a jeden týden vyrá-
bí dnešní průmysl stejné množství 
jako v roce 1948 za celý rok.

• Průměrný měsíční důchod stoupl 
z 325 Kčs na 1081 Kčs.

• Na přídavky na děti vydává stát 
ročně 10 miliard Kčs, to je 12,5krát 
více než v roce 1948:
- na dvě děti stouply z 60 Kčs 

na 430 Kčs,
- na tři děti z 90 Kčs na 880 Kčs,
- na čtyři děti ze 120 Kčs na 1 280 Kčs.

• Roční počet rekreantů ROH vzros-
tl z 130 000 osob na 3 550 000 
osob. Z toho na zahraniční rekreaci 
ROH do spřátelených socialistických 
zemí jezdí ročně čtvrt miliónu osob. 

• V přepočtu na současné ceny 
vzrostla průměrná měsíční mzda 
na 2 370 Kčs.

• Vklady na jednu osobu se zvýšily 
z 260 Kčs na 8 500 Kčs.

Další důkazy vidíme doslova na každém 
kroku, všude kolem sebe. Také v naší 
obci životní úroveň výrazně vzrostla. 
Můžeme se výstavbou a adaptací ro-
dinných domků zařadit na přední mís-
ta. Můžeme se pochlubit i moderním 
vybavením ve všech domácnostech, 
ale i vkusným a pěkným oblečením, 
dobrým jídlem a pitím. Dnešní doba 
má i své nedostatky. Zdá se, že lidé 
jsou příliš pohodlní a zvykli si odpra-
covat pouze 8,5 hodiny v zaměstnání. 
Zmizely záhumenky, zůstaly jen zahra-
dy či zahrádky a pohybu tolik potřeb-
ného k zdravému životu ubývá. Dnes 
už nikde nevidíme, že by někdo dochá-
zel do práce pěšky nebo jezdil na kole. 
Všude se jezdí autobusem, autem 
a v JZD dopravu na pole zajišťují trak-
tory s vlekem. Nedostatek zdravého 
pohybu se projevuje ve zvýšeném pro-
centu nemocnosti.

v tomto vydání se vrátíme v čase do let 1973 a 1978, 
což znamená, že si připomeneme, co se v naší obci stalo 
před 50 respektive před 45 lety.
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70. výročí založení fotbalového 
klubu ve svéradicích

Letní fotbalovou přestávku vyplni-
la oslava 70. výročí založení fotbalo-
vého klubu ve Svéradicích, která pro-
běhla v sobotu 8. července. Tuto akci 

připravoval výbor klubu prakticky 
od začátku roku a dlouho se váhalo, 
jaký program vlastně připravit. To, že 
hlavním bodem programu bude zápas 
s Klubem českých fotbalových interna-
cionálů, bylo domluveno už s ročním 
předstihem. Tyto výběry jsou většinou 
nejméně rok dopředu zadané, a pro-
to jsme tuto jedenáctku začali domlou-
vat už v dubnu loňského roku. Dohoda 
„klapla“, termínem jsme se sice muse-
li trochu přizpůsobit, ale jinak vše pro-
bíhalo bez problémů a byla podepsána 
řádná smlouva.  
Nakonec byl ve výboru odsouhlasen 

jednoduchý program, který se skládal 

ze slavnostního oběda, výše zmíněného 
zápasu, výstavy fotografií mapujících 
historii klubu a posezení při hudbě. Bylo 
rovněž schváleno vydání malé publika-
ce, která by zmapovala vše důležité, co 
se v klubu za těch sedmdesát let udá-
lo. Dále jsme nechali zhotovit minidresy 
s číslem 70 na zádech a s logem klubu. 
K tomu jsme ještě objednali klíčenku 
se svítilnou v zelenobílé barvě a logem. 
To vše bylo možné zakoupit při vstupu 
na hřiště, a že o tyto předměty byl vel-
ký zájem, dokazuje to, že zbylo od vše-
ho jen pár kousků.
Oslavy byly zahájeny ve 13:00 hodin 

slavnostním obědem v sále kulturního 

Projev předsedy klubu p. Vladimíra Smitky

Mluví sekretář klubu p. Václav Dušek Příspěvek starostky obce paní Jindřišky Dolákové

Pohled do zaplněného sálu KD
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domu, na který byli pozváni současní 
i bývalí členové výboru, aktivní hráči „A“ 
i „B“ týmu, bývalí funkcionáři, dlouholetí 
věrní fanoušci, některé bývalé význam-
né „ikony“ zdejšího fotbalu a sponzo-
ři. Potěšující bylo, že pozvání přijala 
i starostka obce paní Jindřiška Doláko-
vá a místostarosta pan Jaroslav Korbel. 
Vzácnými hosty, kteří dorazili na tuto 
akci, byli také předseda Plzeňského 
krajského fotbalového svazu pan Mar-
tin Drobný a předseda Okresního fotba-
lového svazu pan Jan Červený. Ty ješ-
tě doplnil nově zvolený předseda STK 
Okresního fotbalového svazu, náš člen, 
pan Václav Dušek ml. Pozváno bylo cel-
kem asi 80 osob, ale dorazilo pouze 51, 

což vzhledem k nadmíru teplému počasí 
asi lze pochopit. Ti, co to měli poněkud 
dál, si zřejmě cestu v horku rozmysleli, 
ale proč nedorazili někteří místní, to už 
si musí obhájit sami.
Obědu předcházel proslov předse-

dy klubu pana Vladimíra Smitky, který 
v krátkosti připomněl historické úspě-
chy svéradických fotbalistů a samozřej-
mě se také věnoval aktuální přítomnos-
ti. Poté si vzali řeč i naši hosté, před-
sedové krajského a okresního svazu, 
a i oni mluvili s úctou, co všeho se v naší 
malé obci za sedm desítek let podařilo 
dosáhnout. Krásný projev měla na zá-
věr i paní starostka obce, ve kterém se 
mimo jiné zmínila o tom, že spolupráce 

obce Svéradice s fotbalovým klubem 
probíhala od začátku jeho vzniku a byla 
vždy zásadní. Měla by také pokračovat 
i v následujících letech. 
K obědu připravil nový provozova-

tel hospody U Turků, pan Karel To-
man, vepřové řízky s bramborem, což 
je takové klasické jídlo, které chutná 
všem. Po dobrém obědě se pozvaní 
hosté začali pomalu přesouvat do fot-
balového areálu, kde již bylo vše při-
praveno na hlavní bod programu, tj. zá-
pas s Klubem fotbalových internacio-
nálů ČR. Podmínkou manažera tohoto 
týmu bylo, že proti nim musíme posta-
vit hráče starší čtyřiceti let. To jsme sa-
mozřejmě dodrželi a díky Ivovi Smitkovi 

Pohled na zaplněné tribuny

Zaplněné sezení pod slunečníky Rozhodčí zápasu

Lidé si prohlížejí výstavu k 70. výročí
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a Martinu Heimlichovi bylo v naší sesta-
vě více než dvacet hráčů, což zname-
nalo, že trenéři mohli postavit na každý 
poločas jinou jedenáctku. Takovým po-
čtem hráčů se určitě nemohl pochlubit 
náš soupeř, který sice avizoval, že při-
jede cca 15 internacionálů, ale nakonec 
se jich dostavilo pouze třináct. To zna-
menalo, že po dobu zápasu mohli stří-
dat pouze dva hráče.
Samotný průběh zápasu však ukázal, 

že vůbec nerozhoduje počet hráčů, ale 
kvalita, a ta byla rozhodně na straně 
bývalých reprezentantů. Ač byli věkově 
daleko starší než náš „mančaft“, doka-
zovali všem přítomným divákům, že fot-
balové dovednosti a um s přibývajícími 

léty rozhodně nezapomněli. Dokáza-
li dlouhé minuty držet míč a naši hráči 
jen těžko hledali nějaký způsob, jak se 
technicky vybavenému soupeři dostat 
„na kobylku“. I přesto, že v držení balonu 
jsme zaostávali, šli jsme do vedení para-
doxně my, když rychlý protiútok zakon-
čil střelou do odkryté branky Michal Jiři-
nec. Internacionálové odpověděli za pár 
minut, když po kombinační akci vyrov-
nal Günter Bittengel. Ten samý hráč při-
dal ve druhé půli ještě jeden gól, a zápas 
tak skončil vítězstvím českých fotbalo-
vých internacionálů v poměru 2:1. I přes 
úmorné vedro jsme viděli kvalitní a tech-
nický fotbal, který určitě potěšil všechny 
přítomné fotbalové fanoušky. 

Po zápase měli všichni zájemci mož-
nost nechat si od bývalých reprezen-
tantů podepsat plakáty či publikace. 
Hosté pak s námi ještě chvíli posedě-
li a pak se rozjeli do svých domovů. 
Poté začala za hlavní tribunou hrát ka-
pela ze Sedlice Klíma band, jejíž vy-
stoupení trvalo s malými přestáv-
kami téměř do 2 hodin. Během ce-
lého večera panovala skvělá nálada 
a domů jsme se začali rozcházet až po  
půlnoci.
Na závěr lze konstatovat, že oslavy 

proběhly v důstojné atmosféře, a již 
teď se můžeme těšit na další kulatiny, 
to znamená osmdesáté. Takže v roce 
2033 na shledanou.                          vd

Mužstvo FK Svéradice (nad 40 let) Momentka ze zápasu

Společné foto obou mužstev Mužstvo Klubu českých internacionálů
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Čtrnáct dnů po oslavách 70. výročí za-
ložení fotbalu ve Svéradicích se v na-
šem areálu uskutečnila další akce, a to 
Memoriál Františka Pavlovského a Jo-

sefa Smitky. I když byla v letošním 
roce řada v pořádání turnaje na Cha-
novicích, ty nás požádaly, abychom 
tuto akci uspořádali po roce opět u nás 
s tím, že následující dva roky ji pak bu-
dou pořádat ony. V příštím roce totiž 
slaví jejich klub také kulaté výročí vzni-
ku a z toho důvodu chtějí oslavy spojit 
s memoriálem.

Letošní ročník se tedy uskutečnil 
ve Svéradicích a od toho loňského se 

lišil v tom, že neproběhl zápas v mlá-
dežnické kategorii. Po dohodě obou 
stran byl tento tradiční zápas vypuš-
těn z programu, a to z toho důvodu, že 
se nepodařilo dát mužstva dohromady. 
A to z různých důvodů, ať už to byly 
právě probíhající prázdniny, dovolené či 
zdravotní a jiné absence.

Ještě než začal slavností úvod na hři-
šti, položily zástupci obou klubů květiny 

na hroby velikánů svéradického a cha-
novického fotbalu, na jejichž počest se 
tato akce pořádá. Pak následoval slav-
nostní úvod, při kterém proběhlo pře-
dání květin zástupcům obou rodin. 

Na straně rodiny Smitků převzala kvě-
tinu manželka pana Josefa Smitky, paní 
Marie Smitková, a od rodiny Pavlov-
ských převzal květinu syn pana Pavlov-
ského, Stanislav Pavlovský. A poté za-
čal program úvodním zápasem, ke kte-
rému nastoupila domácí Stará garda 
Svéradice proti Hvězdné gardě Chano-
vice. Utkání se vzhledem k velmi tep-
lému počasí hrálo 2x35 minut a moh-

li jsme vidět zajímavý fotbal. Úvodní 
branku tohoto zápasu dali naši hosté 
z Chanovic, když se trefil Vivatěnko. 
Naši hráči měli několik dobrých příleži-
tostí na vyrovnání, ale skvělými zákro-
ky se blýskl hostující gólman. K vyrov-
nání skóre došlo až ve druhém polo-
čase, když rychlý únik Marcela Voříška 
zakončil Štěpán říha z bezprostřední 
blízkosti. Nerozhodný stav však netr-
val dlouho a hosté si brzy vzali vedení 
zpět. Pár minut před koncem byl ve vy-
ložené šanci faulován Voříšek a naříze-
nou penaltu s přehledem proměnil Ro-
sťa Kába. Stav 2:2 nakonec vydržel až 
do konce hrací doby, a to i přesto, že 
jsme v poslední minutě zahodili obrov-
skou příležitost.

Od 16:00 hodin pak začal hlavní zá-
pas sobotního odpoledne, a to duel 
„A“ týmů Svéradic a Chanovic. V obou 
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memoriál františka pavlovského a josefa smitky

Rodiny Pavlovských a Smitků

Společné foto "A" mužstev Svéradic a Chanovic

Společné foto Staré gardy Svéradice a Hvězdné gardy Chanovice



příprava na sezónu 2023/2024
Hned po skončení minulého ročníku začalo jednání o příchodu no-

vého trenéra, či spíše o rozšíření současného realizačního týmu. 
Byla uzavřena dohoda s naším velice úspěšným bývalým hráčem 
z naší „zlaté éry“ panem Petrem Plassem, který ukončil svoje an-
gažmá u týmu TJ Sokol Štěnovice. To znamená, že naše „A“ muž-
stvo povedou do nové sezóny pánové Miroslav Mikeš a Petr Plass 
a jako vedoucí mužstva bude i nadále pokračovat Lukáš Petřík.

Změny nastaly i v hráčském kádru, a to směrem ven i dovnitř. 
Tým opustili na základě dohody Petr Chládek, který to chce zku-
sit v Dukle Janovice, a David Juhaňák (zahraniční angažmá v Ra-
kousku). Oba slíbili, že se po půl roce vrátí zpět. Dále ve volném 
přestupním termínu odešel do Sokola Malý Bor brankář Karel 
Soukup a do TJ Pfeifer Chanovice František Hrachovec. 

Do mužstva se po roce vrací Filip Prokopius a po delším čase 
také Martin Klas. Na spadnutí je příchod dalšího našeho bývalé-
ho hráče, Zdeňka Prokopce, ale jeho příchod z Velkých Hydčic 
byl v době dokončení tohoto článku zatím v jednání. Další posi-
lou je příchod mladého hráče z Jetenovic, Tomáše Lávičky, který 
v posledních letech fotbal nehrál, ale v přípravě vypadal hodně 
dobře. Samozřejmě že se jedná o příchodu dalších hráčů, ale si-
tuace na amatérském fotbalovém trhu není vůbec jednoduchá 
a získat nové hráče je čím dál tím složitější. Nadějně zatím vy-
padá příchod jednoho fotbalisty ze Štěnovic, kde na jaře působil 
trenér Petr Plass, a jedná se ještě o příchodu Václava Staňka ze 
Žihobec. Do kádru áčka se budou postupně zapracovávat naši 
nadějní dorostenci, jako jsou Petr Majer, Michal Mládek, Dominik 
Pánek, Filip Šuhajda a další.

Vzhledem k tomu, že většina hráčů přes léto čerpá dovolenou 
nebo mají jiné aktivity, probíhaly tréninky v červenci jednou týd-
ně, a to ve středu. Od srpna se pak začalo trénovat dvakrát v týd-
nu a v plánu bylo odehrát tři přátelské přípravné zápasy. V sobo-
tu 5. srpna jsme hráli v Plzni s týmem SK Smíchov Plzeň „B“, ale 
tento duel byl nakonec zrušen. O den později pak proběhl zápas 
ve Štěnovicích, tj. s týmem, který letos spadl z 1. B třídy do okres-
ního přeboru. Toto utkání se nám nepovedlo herně ani výsled-
kově a prohru 1:2 si určitě za rámeček nedáme. O dalším víken-
du se pak hrála poslední příprava před začátkem mistrovských 

soutěží a naším posledním soupeřem byl tým TJ Sokol Sedlice. 
Tento zápas jsme odehráli v domácím prostředí, ale bohužel to 
bylo v silně kombinované sestavě. Nedostavilo se z různých důvo-
dů sedm hráčů a tým byl doslova slepený ze zbytku áčka, doros-
tenců a béčka. Soupeři, který hraje stejnou soutěž jako my, jsme 
nebyli důstojným soupeřem a zápas jsme prohráli 0:9, a to ještě 
rozhodčí raději zápas ukončil deset minut před dovršením deva-
desáté minuty. Zpětně je nutno konstatovat, že takové utkání pro 
mužstvo nemá žádný užitek a mělo se raději zrušit nebo přesu-
nout na jiný termín. Těsně před startem nové mistrovské sezóny 
to hráčům na sebevědomí rozhodně nepřidá. 

Další víkend se odehrál první mistrovský zápas sezóny 
2023/2024, ve kterém jsme hostili tým TJ Kovodružstvo Strážov. 
Jeho průběh a výsledek zhodnotíme, podobně jako další násle-
dující duely, v příštím vydání Našich novin Svéradice.

„B“ tým se začal na novou sezónu připravovat pod vedením no-
vého trenéra Rosťi Káby, kterému by měl pomáhat Vojta Větro-
vec. Oba však budou v týmu současně působit i jako hráči. Aktu-
ální kádr doplnilo několik starších fotbalistů, kteří přišli do muž-
stva zdarma a v zápasech vypomůžou i naši dorostenci. Před 
ostrým startem do sezóny, sehrála naše rezerva jeden přátelský 
zápas, když v sobotu 5. srpna hostila na našem hřišti mužstvo 
TJ Sokol Starý Smolivec. Čerstvý účastník okresního přeboru po-
tvrdil v zápase roli favorita a uštědřil našemu béčku porážku 1:5. 
Tento přípravný zápas určitě splnil svůj účel a naši hráči si ales-
poň týden před zahájením nového ročníku, mohli „osahat“ balon 
a zjistit, jak na tom jsou.

V neděli 13. 8. pak čekal „B“ tým první mistrovský zápas, a to 
se Sokolem Veřechov, který do III. třídy sestoupil z vyšší soutě-
že. Nový trenér dokázal na tento duel sestavit kvalitní tým, který 
během jeho průběhu ukázal svoji sílu. Po poločase 2:0 jsme sou-
peři ve druhé půli nastříleli dalších šest branek a konečný výsle-
dek tak byl 8:0 v náš prospěch. Béčku se povedl start do sezóny, 
který už léta nepamatujeme. Další zápas čekal rezervu za týden 
v Janovicích proti béčku okresní Dukly. O tomto zápase se dozví-
te více v říjnovém čísle.

Dorost do nové sezóny vstoupil až v sobotu 26. 8., a tak se mu 
budeme věnovat až v následujícím čísle.                              vd
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mužstvech chybělo několik hráčů, ale 
i tak proti sobě nastoupily dvě kvalit-
ní jedenáctky. První minuty byly vyrov-
nané, ale pak převzaly otěže zápasu 
Chanovice a do poločasu nám nasázely 
tři góly. My jsme z ojedinělého útoku 
mohli snížit, ale šanci jsme nepromě-
nili. Druhou půli jsme sice začali herně 
lépe, ale paradoxně to byli hosté, kteří 
zužitkovali naši hrubou chybu v obraně 

ke vstřelení čtvrté branky. My jsme 
pak pokračovali v naší zlepšené hře 
a vypracovali si spoustu šancí, které 
by stačily určitě nejméně na vyrovná-
ní. Ale proměnili jsme pouze dvě, které 
vstřelili Machovský a Kába, což stačilo 
pouze na zkorigování výsledku na 2:4. 
Diváci mohli sledovat určitě zajímavý 
fotbal a ke zhlédnutí bylo šest vstřele-
ných branek. Po skončení zápasu pak 

převzal kapitán hostů Šlehuber jak po-
hár za vítězství v tomto zápase, tak 
i pohár putovní.

Hezké odpoledne pak zakončilo spo-
lečné posezení všech účastníků a divá-
ků pod slunečníky na hřišti. Po skon-
čení jsme se rozcházeli s vědomím, že 
za rok se opět všichni setkáme v Cha-
novicích.
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Prázdniny utekly jako voda a ško-
láci se již pomalu připravují na nový 
školní rok, kdy si mnozí s jeho za-
čátkem zavzpomínáme na svůj prv-
ní školní den. Na starých fotogra- 

fiích vidíme, co jsme měli na sobě, 
vybavujeme si, kdo nás doprovázel 
a jaký jsme měli z celého uvítání po-
cit. Kdyby tak dnešní školáci věděli, 
jak krátké bývalo školní volno ještě 
počátkem minulého století...
Na první školní den se tradič-

ně těší jen prvňáčci a rodiče, kteří 

zoufale vyhlížejí nově nastolený řád 
po prázdninové zvlčilosti svých po-
tomků. V mnohých školních budo-
vách postavených na konci devate-
náctého a na počátku dvacátého sto-
letí se ještě učí. Historie jejich staveb 
je pro nás přítomné velice poučná. 
Například v tom, jak hospodárně se 
k výstavbě škol stavěla obecní zastu-
pitelstva. A jak obětavě na výstavbu 
škol v obcích přispívali místní obča-
né, protože věděli, že dobré vzdělání 
je klíčem k lepšímu životu jejich dětí.
My skočíme do století devatenácté-

ho, ale jednu myšlenku skutečného 
autora tereziánského školského řádu, 
opata Jana Ignáce Felbirgera, se slu-
ší zopakovat: „V nižádném jiném stá-
tě než jen v šťastném Rakousku pe-
čuje se tak o nejnižší školy.“ Což byla 
pravda. Školní řád přikazoval, aby se 
v každé obci, kde je farní kostel, zří-
dila triviální škola. Triviální proto, že 
učila (vedle náboženství) triviu neboli 
třem předmětům: čtení, psaní, počí-
tání, „to jest znání písem, slabikování 
a čtení tisknutých věcí“. S veškerou 
úctou a obdivem k velkému učite-
li národů Janu ámosu Komenskému 
patří se říci, že první praktické kroky 
na cestě k modernímu školství učinila 

císařovna Marie Terezie. Ne snad že 
by měla nějaké povědomí o pedago-
gice a didaktice. To sotva. Ale uvě-
domovala si, že škola je politikum, 
a proto patří do rukou státu, a niko-
li výlučně církve. Zároveň pochopi-
la, že ku prospěchu státu je žádoucí, 
aby každé dítě chodilo do školy. Po-
slechla své moudré rádce (mezi nimi 
opata Johanna Ignaze Felbirgera) 
a 6. prosince 1774 podepsala proslu-
lý školní řád, první všeobecný zákon 
o školách obecných. Tento řád se na-
zýval někdy (a výstižně) řád Felbirge-
rův. Nový zákon z toku 1869 vyřadil 
nadvládu církve a podřídil školy vý-
lučně státu a civilním institucím.
„Účelem škol obecných stanoví se, 

aby děti v náboženství a mravnos-
ti vychovávaly, ducha jejich vyvíjely, 
jim poskytovaly znalosti a zběhlosti, 
jichž mají k dalšímu vzdělávání v ži-
votě zapotřebí, a byly základem, aby 
se z nich stali hodní lidé a občané.“
Ještě v 19. století byla školní vý-

uka velmi problematická, k pomalé-
mu zlepšování docházelo až po vy-
dání školských zákonů. Do té doby 
byli často rodiče donucováni pokuta-
mi nebo vězením, aby své děti po-
sílali do školy. Lidé často nedoceňo-
vali význam školního vzdělání. Někdy 
děti zameškávaly školu kvůli pomo-
ci v hospodářství nebo kvůli službě 
u sedláků.
Aby mohly v zimě školu navště-

vovat i děti z nemajetných rodin, 
pomáhalo se obstaráváním obuvi 
a šatstva a poskytováním polévky. 
V tomto směru se angažovaly různé 
spolky, peněžní ústavy, okresní péče 
o mládež i učitelé s dětmi, sdružení 
v Československém červeném kříži.      
Učitelé chápali těžký úděl žáků, kteří 
denně vstávali před šestou hodinou, 

o školNí docházce
píseň o slabikáři Neskáče pes už přes oves
Zní opět staré vzpomínky, jak tenkrát v písničce skromné,
nikdo jim neodolá: větříček sice foukal dnes,
Jde chlapec vedle maminky neshodil hruštičku pro mne.
a už začíná škola. Tak jenom napadlo dneska mi,
Slabikář vidím v duchu zas jak jsem si v knížce té čítal.
s obrázky Alšovými. Čas letěl nad těmi deskami,
Bože, bylo tam tolik krás, já roky nepočítal.
jež dávno zapadly mi. (Jaroslav Seifert – Šel malíř chudě do světa)

Marie Terezie 
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zajímavé téma

aby včas dorazili do školy, domů se 
vraceli pozdě, stravovali se jen velmi 
prostě, spali v tmavé komoře nebo 
dokonce ve chlévě (služebné děti). 
Takové děti pak ve škole spíše odpo-
čívaly a k výuce se stavěly jen lho-
stejně. Proto se zde projevila snaha 
o zřizování školních internátů, kde 
by byly děti řádně živeny, měly by 
zajištěny základní hygienické pod-
mínky i lékařské prohlídky. Ve větši-
ně škol byla mýdla, ručníky, kartáče 
na šaty a na ruce, umývárny. Školy 

zajišťovaly pojištění žáků proti úra-
zu. Školní povinnost přinesla dětem, 
jejichž rodiče se v této věci naříze-
ní úřadů podrobili, řadu změn v běž-
ném životě. Vyrovnávaly se s novou 
učitelskou autoritou, která nemuse-
la vždy souznít s rodičovskou. Ško-
la a domácnost představovaly dva 
světy, ve kterých platila různá pravi-
dla, někdy ovšem stejné donucovací 
prostředky. Oblíbená zásada „met-
la vyhání děti z pekla“ měla své pří-
vržence mezi rodiči i učiteli, i když 

mnozí reformátoři se snažili ve škole 
podobně jako v armádě, ve službě, 
v rodině a jinde tělesné tresty zaká-
zat. Také časově se dětský den roz-
poltil. Ve škole, zejména v triviálce, 
pobývali žáci poměrně krátce, zpo-
čátku většinou tři hodiny dopoledne 
a jen některé dny odpoledne. Tehdy 
se často věnovali hudební přípravě 
nebo jiným, podle dobových před-
stav méně významným předmětům, 
jako třeba počtům. V jedné hodině 
se tak mohla výuka dělit různě podle 
věku dětí a představ kantora. 
Doba, kterou strávili žáci ve škole, 

se postupně prodlužovala. Přibýva-
lo předmětů, zejména ve vyšších tří-
dách. Dokonce ani v době starých tri-
viálek se však nevracely děti domů 
příliš brzy. Do školy se docházelo 
často ze vzdálených obcí, ve kterých 
vlastní škola chyběla. Podle předpi-
sů byla sice docházková vzdálenost 
omezená, v praxi se ale často překra-
čovala. Hodina pěší chůze za pěkné-
ho počasí se navíc v zimě mohla pro-
táhnout na dvojnásobek.
Už za Marie Terezie upozorňova-

li někteří lékaři, že přepínat dětské 
síly zejména časným vstáváním ško-
dí zdraví. Nedoporučovali zahajovat 
výuku především mladších žáků před 
devátou hodinou s tím, že po třech 
hodinách se měla ukončit. Delší 
souvislá duševní činnost podle nich 
škodila mozku. V hlavních školách 
a na gymnáziích připouštěli, že lze za-
čínat o osmé hodině ranní, ale na tří-
hodinovém intervalu trvali. Postupně 
se smířili s delší přestávkou a odpo-
ledním vyučováním. Ráno docházel 
učitel s dětmi do kostela na služby 
boží. Pokud se nacházel svatostánek 
příliš daleko nebo bylo špatné poča-
sí, konala se ranní modlitba ve ško-
le. V neděli se zejména starší žáci 
účastnili bohoslužeb samostatně, ob-
sah kázání pak většinou měli za úkol 

zpracovat písemně. Čas věnova-
ný škole se prodlužoval o další prá-
ce, které venkovské děti vykonávaly 
z pověření učitele na jeho hospodář-

ství. Ve středu nebo ve čtvrtek ško-
la odpadala podobně jako o mnoha 
svátcích. řídící učitel či ředitel mohl 
po dohodě s místními úřady vyhlašo-
vat další dny i týdny volna v souvis-
losti s počasím, polními pracemi nebo 
třeba v den svého svátku. 
Zodpovědnost učitelů za žáky vět-

šinou nekončila s vyučováním. K uči-
telským povinnostem patřilo dohlížet 
na jejich chování i ve volném čase. 
Podle doby a místa nesměly děti 
a mládež navštěvovat kavárny, ne-
mluvě o pochybných podnicích – zá-
kazy se vztahovaly mnohde i na di-
vadla, cirkusy a podobné atrakce. 
Některé školy bránily svým svěřen-
cům ve sportovní činnosti, často se 
zdůvodněním, že sport přináší rizika 
úrazu nebo přispívá k úpadku mravů. 
Ke konci 19. století a později se re-
gulace týkající se volného času dětí 
a mládeže ukázala jako neúčinná 
a škola se postupně zbavovala nepo-
pulárního dohledu.

zpracoval václav strolený
(Zdroj: Živá historie)

Školní řád přikazoval, 
aby se v každé obci, kde 

je farní kostel, zřídila 
triviální škola. Triviální 
proto, že učila (vedle 
náboženství) triviu 

neboli třem předmětům: 
čtení, psaní, počítání, 
„to jest znání písem, 
slabikování a čtení 
tisknutých věcí“. 

Jan Ignác Felbirger
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Naše vesNice SVéRADICe

 pátek 25. 8.

18.00  čalouN team – 
 herout team – hřiště fk
 exhibiční zápas k uctění památky dvou 

velkých osobností svéradického fotba-
lu, vstup zdarma, zakoupit si můžete 
slosovatelný zpravodaj a vyhrát jednu 
z pěkných cen.

20.00  WaGabuNd 
– areál fk

 Po skončení zá-
pasu bude při-
praveno pose-
zení v prostoru 
za hlavní tribu-
nou a k tanci 
i poslechu zahraje oblíbená šťáhlavská 
kapela. Vstup zdarma.

 sobota 26. 8.

10.00  fk svéradice – 
 tj sokol koliNec – hřiště fk
 mistrovský zápas 1. kola krajské soutě-

že dorostu

16.00  mše svatá – 
 kaple sv. bartoloměje 
 na kostelíku
 Poutní mši svatou celebruje P. Stani-

slav Bušta.

17.00  fk svéradice b – tatraN 
v. hYdčice – hřiště fk

 mistrovský zápas 2. kola okresní III. třídy

20.00  ukradeNý 
vjecY – 

 kulturní dům
 Pouťová zábava 

s vyhlášenou kla-
tovskou kapelou se 
uskuteční v kultur-
ním domě, pořádá 
hospoda U Turků.

 neděle 27. 8.

10.00   výstava 
kvĚtiN – 

 na návsi 
 v č. p. 47
 Ing. Pavel Novák 

bude vystavovat 
gladioly a deniv-
ky, k prodeji vám 
nabídne přebytky 
svých výpěstků.

12.00 projížĎkY Na poNíkovi – 
u bývalého nohejbal. hřiště

 FARMA eLIáŠ pořádá po celé odpoled-
ne pro děti tradiční pouťové projížďky 
na poníkovi.

16.00  fk svéradice – 
 tj pfeifer chaNovice
 Mistrovský zápas 2. kola krajské  

1. B třídy; los mistrovských soutěží 
nám na pouť přiřadil atraktivního sou-
peře. Zakoupit si můžete slosovatel-
né zpravodaje a čekají na vás zajíma-
vé ceny.

až
16.00

pouťové atrakce na návsi po celý víkend provozuje p. tříska.
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iNformace z obce / obecNího Úřadu

výmĚNa svítidel 
veřejNého 
osvĚtleNí
Začátkem měsíce srpna firma 

pana Václava Burdy z Horažďovic 
provedla výměnu svítidel veřejné-
ho osvětlení Na Rafandě. Původní 

světla byla již za hranicí životnosti, 
poruchová a neúsporná. Zakoupili 
jsme světla vizuálně alespoň tro-
chu podobná těm starým, avšak 
nová LeD světla jsou oproti těm 
původním výrazně energeticky 
úspornější, navíc v nočních hodi-
nách bude snížena jejich svítivost. 
Ušetřit bychom měli také na opra-
vách a servisu. Světlo navíc není 
rozptýleno do prostoru, nemělo by 
tedy svítit do oken přilehlých dom-
ků, ale nasměrované bude spíše 
k zemi.

iNformačNí 
sYstém muNipolis
V roce 2022 byl spuštěn infor-

mační systém pro občany – mo-
bilní rozhlas MUNIPOLIS. Díky této 
službě vás obecní úřad může efek-
tivně informovat přímo do vašeho 
telefonu. Někteří jste se již k od-
běru informací přihlásili a vy, kte-
ří jste tak ještě neučili, máte stále 

možnost se zaregistrovat. Infor-
mace podle vašich zájmů vám bu-
deme posílat e-mailem, SMS nebo 
jako zprávu do aplikace. Služba je 
zdarma!
V registračním procesu si sami 

můžete nastavit, jaké typy infor-
mací vás zajímají (např. kultura, 
doprava, majitelé zvířat). Doporu-
čujeme vyplnit vaše telefonní číslo 
a ulici, abychom vás mohli rychle 
varovat v případě nečekaných udá-
lostí (např. havárie vody, přívalové 
deště atd.). Vaše údaje jsou v bez-
pečí a v souladu s GDPR.

přihlaste se 
k odbĚru iNformací 

Přihlaste se na webové stránce 
https://obecsveradice.muni-
polis.cz/registrace a nezmešká-
te žádné důležité informace.
Registrovat se můžete také přímo 

na našem úřadě, rádi vám pomů-
žeme.
Na https://obecsveradice.munipolis.cz 

je také umístěn odkaz na stažení 
oficiální aplikace naší obce, tam 
naleznete také všechny informace 
o možnostech a fungování infor-
mačního systému.  

pravidelNá seč Na kostelíku
Posekání trávy na jižní straně Kostelíku, tam, kde nám také letos krásně 

vykvetlo velké množství chráněné rostliny vstavač kukačka, se jako kaž-
dý rok ujali rybáři. Termín seče máme po konzultaci s Agenturou ochrany 
přírody a krajiny ČR vždycky přesně určený, letos musela být tráva pose-
kána a odklizena v době od 1. do 25. července. Půda na jižním svahu byla 
v té době vyprahlá, a tak se sklízelo spíše seno než tráva. V každém pří-
padě zaslouží rybáři také tentokrát za odvedenou práci pochvalu.
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kulturNí, společeNské a další akce v okolí
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Naše vesNice
Svéradice

 sobota 2. září
15:00 hod. – loučeNí s prázdNiNami
• odpoledne plné her pro děti
• prostor za obecním úřadem

 čtvrtek 28. září
9:00 hod. – výlov mlýNského rYbNíka 
• pořádá spolek Svéradická ryba
15:00 hod. – svatováclavská mše
• Kaple sv. Bartoloměje

 sobota 21. října
14:00 hod. – drakiáda
• tradiční klání v pouštění draků
• horní fotbalové hřiště Svéradice
20:00 hod. – odYssea
• koncert, taneční zábava
• kulturní dům Svéradice

 pátek 8. září
17:00 hod. – předpouŤová taNečNí zábava
• hraje Nektar Boys
• Holkovice

 sobota 16. září
20:00 hod. – pouŤová taNečNí zábava
• hraje Troling Stones
• KD Chanovice

 neděle 17. září
chaNovická pouŤ
• tradiční církevní a společenská akce
• farnost a obec Chanovice 

horažĎovice

svéradice

chaNovice

 pátek 15. – neděle 17. září
iNvelt rallY pačejov – každoroční automo-
bilová rally
• Horažďovice a okolí

 pátek 15. září
deN se starými řemeslY
• výběr starých a mnohdy až zapomenutých řemesel
• Městské muzeum Horažďovice

 sobota 16. září
10:00 hod. – X-terra houba triatloN
• Houba challenge – Na Otavě proti proudu
• penzion Houba

 sobota 16. září – pátek 22. září
20:30 hod. – letNí kiNo ve stodole
• penzion Houba

 sobota 23. září
18:00 hod. – zavíráme stodolu
• hudba, beran na rožni
• penzion Houba

 neděle 1. října
15:00 hod. – deN seNiorŮ
• vystoupí Petr Nárožný, dechová kapela
• Kulturní dům Horažďovice

 sobota 14. října
9:00 – 12:00 hod. – havelský jarmark
• řemeslný a farmářský jarmark s kulturním 
   programem
• Mírové náměstí Horažďovice

sobota 7. října
10:00 hod. – deN místNí potraviNY 
• 16. ročník potravinářského dne ve skanzenu
• skanzen Chanovice


